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Na osnovu olana 187 Poslovnika Skupgtine One Gore, Ministru poljoprivrede i ruralnog

razvoja, postavljam sljedede:
Mem

POSLANIeK0 PITANJE

ta je Ministarstvo za poljoprivredu i ruralni razvoj za 37 godina preduzelo u cilju zaltite

postojede privredne namjene poljoprivrednog zemlji gta pod zasadom "Maslinjak Valdanos",

gta sada predlae u cilju zagtite namjene zemlji gta i da ii de se po predlogu tog Ministarstva

sprovesti revitalizacija maslinade Valdanos u Op gtini Ulcinj i kada?

Odgovor traihn I u pisanoj formi.
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Podgorica, 05.04.2016.godine

SKUPgTINA CRNE GORE

PODGORICA

PREDMET: Odgovor na poslaniEko pitanje

Poslanik Dritan Abazovie, u pisanoj formi, postavio je sledeee poslaniao pitanje:

"ka je Ministarstvo poljoprivrede i ruralnog razvoja za 37 godina preuzelo u cilju za gtite postojeee

privredne namjene poljoprivrednog zemljigta pod zasadom 'Maslinjak Voldanos? ka soda predlaie

u cilju zagtite namjene zemljgta i do Ii óe se pa predlogu tog Ministarstva sprovesti revitalizacija

mast/node Valdanos u op gtini Ulcinj i kada?"

Uz postavljeno pitanje nije dostavljeno obrazIo2enje. Odgovor trail u pisanoj formi.

Na postavljeno poslanao pitanje, Ministarstvo poljoprivrede i ruralnog razvoja daje sledeti:

ODGOVOR:

PoS"tovani gospodine AbazoviC,

Dozvolite da Vas podsjetim da ste u maju 2014. godine postavili manje-vie isto poslanie'ko pitanje i

dobili detaljan odgovor o stanju u maslinadi Valdanos i naporima Ministartstva poljoprivrede da se

veliki broj zapu gtenih stabala revitalizuje i privede prvobitnoj namjeni. Zato & se sada osvrnuti na

ono to je ainjeno od sredine 2014. godine do danas.



Prvo, pripremili smo predlog projekta (tzv. project-fishe) pod nazivom: "Revitalizacjo zapu§tenog

thief° uvole VaIdanos". Tokom zvaniene posjete sjediStu NATO-a susreo sam se sa pomoenikom

generalnog sekretara za nove bezbjednosne izazove, gospodinom Sorin Dukaruom i upoznao ga sa

predlogom projekta. Uporno nastojimo da dobijemo podrS'ku.

Drugo, ne samo da predstavnici Ministarstva poljoprivrede redovno obilaze zapuSteni teren, vee

smo to ueinili i sa Generalnim direktorom Medunarodnog savjeta za maslinu, gospodinom Jean Luis

Barjolom. Objasnili smo Udru2enju maslinara Ulcinj i predstavnicima OpStine Ulcinj proceduru

podnoknja aplikacije za projekte na koje Crna Gora kao elanica 10C-a ima pravo, a sve u cilju

dobijanja sredstva od pomenutog Savjeta. Niti je Udruienje reagovalo, niti °IDS/Una Ulcinj.

Tree, u oktobru 2014. godine na predlog Ministartsva poljoprivrede don ijet je Zokon o maslinorstvu

maslinovom ulju. U Elanu 2 ovog zakona propisano je da Maslinada Valdanos uZlva posebu z8titu.

Clanovima 14 i 15 propisana je zabrane sjeCe, o'teEivanje i presaclivanje maslina, i izgradnja u

maslinjacima. PrisjetiEete se burnih ispolitizovanih rasprava koje su bile nepotrebne. Mi nismo

pripremili ovaj zakon i navedene odredbe kako bismo dobili dodatne politiEke poene. Pripremili smo

ga zbog toga'gto vjerujemo da je ovaj zakon pravno mnogo bolje uredio predmetnu problematiku

nego Kto je to bib o ran ije.

tetvrto, Ministartsvo poljoprivrede radi na planskom poveEanju broja stabala maslina u Crnoj Gori,

izgradnjiKuee masline, edukaciji proizvodaEa i gradanja, Eime se stvara dobar ambijent za dalji razvoj

maslinarstva. lmamo dobru komunikaciju sa institucijama iz Evrope i svijeta koje mogu dati dorpinos

ne samo revitalizaciji zapu gtenih stabala. Otvoreni smo za saradnju sa svima koji nastoje da se ovaj

i drugi problemi rije ge u skladu sa zakonskim propisima i realnim izvorima finansiranja.

Radi potpunijeg informisanja javnosti i dijela poslanika koji moida nijesu toliko upueeni u ovu

problematiku, podsjeEam da se na kompletnom podrutju Valdanosa nalazi izmeclu 70-80.000

stabala, dok se manji dio (preciznije 17.825 zapu gtenih stabala maslina) nalazi u okviru vojno-

turistiEkog kompleksa. U Va gem pitanju osvrEete se na 1/4 maslina koje se nalaze u okviru vojno-

turistiEkog kompleksa, ali ne na sve masline koje se nalaze na prostoru podruEja Valdanos. Ovo

istiEem iz razloga to do sada niko nikome nije branio da se preostalih % maslina revitalizuje.

•

Nakon eksproprijacije 1978. godine masline na prostoru vojno-turistiEkog kompleksa nisu

obradivane. Tokom proteklih 20 godina vie puta su Ministarstvo poljoprivrede, Ministrastvo



S pokovanj

IVI

Prof.dr Peta

odbrane, Opkina Ulcinj, maslinari iz Ulcinja i drugi pokukli naei rjeknje za revitalizaciju maslinade.

No, to nikome nije pOo za rukom. Ovo napominjem kako bi shvatili da ovaj posao nije lak i

jednostavan. Masline ne samo da su zapukene, vee i ne plodonose. Od njih se ne proizvodi

maslinovo ulje i predstavljaju opasnost da bolestima i korovima ugroze okolne zdrave masline.

Siguran sam da dijelimo mikjenje da revitalizacija nije nimalo lak poduhvat. Mogli bismo naei koliko

god ielite razloga da opravdamo zako do sada nije zavrS'ena. Kao to i sami znate, neki od tih razloga

su u politiekoj sferi, drugi u pravnoj, a treei u finansijskoj, jer niKta nije moguee uraditi bez novca

kojeg u ovom momentu nema. Sve to nas ne obeshrabruje. Znam da vjerujte da demo ueiniti sve

mokmo da ovo znaeajno pitanje, kako sa poljoprivredenog i turistiekog, tako i sa kulturoloMwg, pa

i istorijskog aspekta, rij8imo, iako da budem vrlo direktan i jasan, maslinada Valdanos nije u

nadleinosti Ministarstva poljoprivrede. I Vi to vrlo dobro znate. Nad ovim zemljikem ingerenciju

ima Ministartsvo finansija, dok Ministarstvo odbrane obezbjeduje uvalu i objekte u njoj. Zato,

oeekujemo i Va g u podrgku, ne samo kao poslanika, vee i kao mladog eovjeka koji nesumnjivo ima

interes u rje gavanju ovog pitanja.

Na kraju, siguran sam da ste uoeili pozitivne pomake u sektoru maslinarstva, kako na prostoru Crne

Gore, tako i na prostoru Ulcinja odakle dolazite. Maslinarstvo je oblast koja je od strane Vlade Crne

Gore i Ministartsva poljoprivrede prepoznata kao oblast u koju treba ulagati. Vlada je otvorena za

saradnju sa civilnim sektorom i ukoliko imate konkretne predloge koji ee doprinjeti poboVanju

stanja, molim Vas da ih dostavite.
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